
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr VI/19
z sesji Rady Miasta Racibórz
 z dnia 24 kwietnia 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 24 kwietnia 2019 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:34 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 22 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 
Nieobecna 1 radna – Justyna Henek – Wypior. W posiedzeniu uczestniczyli również zaproszeni goście- 
lista gości stanowi zał. Nr 2 do protokołu.

   P  odjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr VI/80/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
2. Uchwała Nr VI/81/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr VI/82/2019 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej

Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.
4. Uchwała Nr VI/83/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/54/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia

29 kwietnia 2015 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 4 w Raciborzu.
5. Uchwała Nr VI/84/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu

położonej w Raciborzu przy ul. Rudzkiej.
6. Uchwała Nr VI/85/2019 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu 

nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Poprzecznej.

7. Uchwała Nr VI/86/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego 
Zarządu Budynków w Raciborzu.

8. Uchwała Nr VI/87/2019 w sprawie podjęcia przez Rząd RP skutecznych działań wpływających 
na poprawę jakości powietrza w Polsce.

9. Uchwała Nr VI/88/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz
z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem 
prowadzącym jest Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

10. Uchwała Nr VI/89/2019 w sprawie poparcia starań Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w 
Raciborzu w zakresie uruchomienia jednolitych studiów magisterskich na kierunku Pedagogika
przedszkolna i wczesnoszkolna.

11. Uchwała Nr VI/90/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 18 
w Raciborzu.

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji 
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie www.esesja.pl/raciborz .

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka
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 Naczelnik Wydziału Edukacji
Kultury i Sportu Krzysztof Żychski

 Naczelnik Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska

 Naczelnik Wydziału Lokalowego             Gabriela Ignacy
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Kierownik Biura Obsługi Prezydenta Marcin Wojnarowski
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Piotr Janas
 Radca Prawny Maciej Markowicz 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

Otwarcia VI sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, witając  
Prezydenta Miasta, zebranych radnych,  pracowników urzędu i jednostek miasta oraz zaproszonych gości 
i mieszkańców obecnych na sali i tych korzystających z transmisji internetowej. Poinformawał, iż sesja 
jest transmitowana i że w sesji uczestniczy 21 radnych czyli Rada jest władna do podejmowania uchwał.
Następnie Przewodniczący Rady Miasta Leon Fiołka przedstawił wnioski o zmianę porządku obrad:
1) wniosek Prezydenta Miasta o wycofanie z porządku obrad pkt. 9 – Uchwała w sprawie przyjęcia 

„Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Racibórz na lata 2019 – 2024”,
2) wniosek Komisji Komisji OKSRiOS o włączenie do porządku obrad Uchwały w sprawie poparcia 

starań Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu w zakresie uruchomienia jednolitych 
studiów magisterskich na kierunku Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna, 

3) wniosek Przew. RM o włączenie do porządku obrad Uchwały w sprawie skargi na działalność 
Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 18 w Raciborzu. 

Jednocześnie poinformował, że wystąpienie Prezesa Przedsiębiorstwa Robót Drogowych Spółka z o.o. w 
Raciborzu zostało zaplanowane na sesje majową. Dodał, że w przedmiotowej sprawie została złożona 
interpelacja, niemniej na piśmie złożoną ją dopiero w dniu 10 kwietnia br. i termin odpowiedzi upływa w 
dniu dzisiejszym.  
 Radny Paweł Rycka na wstępie wyjaśnił, że już na sesji w dniu 27 marca br. Prezydent Miasta 

przekazał informację, że w tej sprawie odpowie na piśmie. Następnie odczytał apel Klubu Radnych 
Razem dla Raciborza do Przewodniczącego Rady Miasta o równe i poważne traktowanie radnych 
klubu i zgłaszanych przez nich spraw i postulatów – zał. Nr 3 do protokołu.   

 Marcin Fica zapytał o powód wycofania z porządku sesji uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Racibórz na lata 2019 – 2024”.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że powodem są pojawiające się jeszcze pytania i 
nadal trwające rozpatrywanie petycji mieszkańców przez Komisje Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Miasta. Dodał, że materiał ten wróci na sesję w maju bądź czerwcu br. 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia zmian w porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , 
Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , 
Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner , Justyna Henek-Wypior
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Rada przyjmując wniosek przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz oraz działalność 

Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie miasta Racibórz.
5. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz za rok 2018 r.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Raciborzu.
9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/54/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 kwietnia 2015 r.

w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 4 w Raciborzu.
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 

Raciborzu przy ul. Rudzkiej.
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 

własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy Poprzecznej.
12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 

Raciborzu.
13. Uchwała w sprawie podjęcia przez Rząd RP skutecznych działań wpływających na poprawę jakości 

powietrza w Polsce.
14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 kwietnia 

2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

15. Uchwała w sprawie poparcia starań Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu w zakresie
uruchomienia jednolitych studiów magisterskich na kierunku Pedagogika przedszkolna i 
wczesnoszkolna.

16. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 18 w Raciborzu.
17. Wolne wnioski i informacje.
18. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak zgłoszeń zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z V sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , 
Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , 
Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner , Justyna Henek-Wypior

Rada przyjęła Protokół Nr V/19 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 27 marca 2019 r.
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3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 4 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 5 do protokołu. Jednocześnie przekazał, że Straż Miejska w okresie od 21 marca do 
19 kwietnia 2019 r. przeprowadziła 6 kontroli instalacji spalania paliw stałych pod kątem spalania 
odpadów i paliw zabronionych - nie ujawniono nieprawidłowości, 79 kontroli ogródków 
przydomowych, gdzie w jednym przypadku ujawniono spalanie gałęzi - sprawcę pouczono i 
zobowiązano do ugaszenia ogniska, interweniowano na ul. Pracy, gdzie za kortami do tenisa 
nakazano ugasić rozpalone wcześniej ognisko, interweniowano na ul. Różyckiego, gdzie w podwórzu 
ujawniono grupę mężczyzn, którzy przy śmietniku łamali stare meble przygotowując je do spalenia – 
zobowiązano ich do zaprzestania powyższych czynności, interweniowano w dzielnicy Obora, na ul. 
Rybnickiej, gdzie przy starym przejeździe kolejowym ujawniono dogasające ognisko – sprawcę 
pouczono, ognisko natychmiast ugaszono.

4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz oraz działalność 
Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie miasta Racibórz.

 Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu Jarosław Ceglarek przedstawił 
informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego miasta Racibórz za 2018 rok. Wymienił 
ważniejsze działania ratowniczo – gaśnicze, statystykę zdarzeń oraz informacje o zakupie nowych  
samochodów i wyposażenia. W tym miejscu podziękował Radzie Miasta za wsparcie finansowe 
udzielane komendzie powiatowej. 

 Radna Ludmiła Nowacka podziękowała za wielokrotne wsparcie udzielone ZSOMS, które pozwoliły 
na funkcjonowanie hali namiotowej w okresie jesienno – zimowym.

 Komendant Jarosław Ceglarek wskazał, że każdy kto zwróci się o pomoc do straży to taką pomoc 
otrzyma.   

 Przew. RM Leon Fiołka wskazując na końcowe wnioski w kwestii pojazdów tarasujący drogi 
pożarowe zapytał co należy uczynić aby ten apel był bardziej skuteczny oraz zapytał o działania 
podjęte w związku z planowaną rozbudową komendy.

 Komendant Jarosław Ceglarek przekazał, że przypadki tarasowania dróg pożarowych straż będzie 
egzekwować na drodze wystąpień administracyjnych wobec wspólnot mieszkaniowych i spółdzielni 
mieszkaniowej. W kwestii rozbudowy komendy przekazał, że poczyniono już rozmowy z 
parlamentarzystami i marszałkiem województwa w celu pozyskania niezbędnych funduszy. Dodał, że 
sprawy działek są załatwione, niemniej konieczny jest projekt, w związku z tym podjęto już starania o
środki w Urzędzie Marszałkowskim. Wskazał, że dopiero mając przyrzeczone środki będzie można 
wystąpić do Wojewody z programem inwestycyjnym. Ważne więc aby nasza komenda została 
uwzględniona w ustawie modernizacyjnej na lata 2021 – 2024 co zapewnia pozyskanie funduszy na 
całość inwestycji. Dodał, że realizowana ma być koncepcja rozbudowy komendy przygotowana 
jeszcze przez byłego komendanta  Jana Pawnika.         

 Radny Piotr Klima  zapytał o kwestie związane z niezbędnym wsparciem dla komendy, a także o 
kwestie z związane z przejazdami materiałów niebezpiecznych, a szczególnie o miejsca newralgiczne 
jakimi są wiadukty. Dalej zapytał o kwestie składowania materiałów niebezpiecznych, ratowania 
zabytków w przypadku zaprószenia ognia przez robotników, ratowania osób z wieżowców z 
wykorzystaniem wysokiej drabiny, a także o zagrożenia pożarami lasów i łąk. 

 Komendant Jarosław Ceglarek przekazał, że zwraca się systematycznie do miasta o takie wsparcie. 
Dodał, że w tym roku planowana jest wymiana dwóch lekkich samochodów. W kwestii transportu 
materiałów niebezpiecznych to przekazał, że straż pożarna samodzielnie nie może kontrolować  
takich pojazdów. W zakresie obiektów na których składowane są odpady to przekazał, że dla każdego
takiego obiektu musi zostać przygotowany operat przeciwpożarowy, który jest przedkładany straży 
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pożarnej, stąd też wiadoma jest lokalizacja takich obiektów. Dalej wskazał, że każdy nowy obiekt 
musi mięć zaopatrzenie wodne, gdy chodzi zaś o stare obiekty to straż może narzucić nowe przepisy 
jedynie wtedy gdy budynek ten stwarza zagrożenie dla ludzi tam przebywających. Jeżeli chodzi o 
zasięg dużej drabiny to jest on wystarczający na wszystkie obiekty w mieście. Gdy zaś chodzi o 
zagrożenie pożarami to największe w okresie wiosennym i letnim są w lasach. Dodał, że gdy ściółka 
jest naprawdę sucha to jeden samochód jest wysyłany zawsze na zabezpieczenie lasów. Dalej wskazał
na bardzo dobrą współpracę z ochotniczymi strażami.        

 Radna Anna Szukalska zapytała czy straż ma harmonogram kontroli dróg pożarowych i co w 
przypadku gdy droga jest drogą gminną.

 Komendant Jarosław Ceglarek przekazał, że takich kontroli może być kilka w danym roku i będą one 
wynikały z informacji przekazanych w czasie działań gaśniczych.   

 Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu Łukasz Krebs przekazał skrótowo informacje o stanie 
bezpieczeństwa na terenie miasta Raciborza w 2018 r. przedstawione w przedłożonym sprawozdaniu.

 Radny Marcin Fica przekazał, że w poprzednich latach w ramach Komisji GMOŚiBP spotykano się z 
funkcjonariuszami raciborskiej komendy w temacie bezpieczeństwa na drogach. Dodał, że w tym 
roku jednak do takich spotkań nie dojdzie w związku z tym zapytał czy taki raport zostanie 
przedłożony radnym. 

 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że raport taki przekazuje na ręce Przew. RM tak aby mógł zostać
rozesłany radnym.  

 Radny Marcin Fica zapytał czy w tym roku przewiduje się dodatkowe patrole na które miasto udziela 
wsparcia finansowego.

 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że wystąpił już do Prezydenta Miasta o wsparcie na takie 
dodatkowe patrole.  

 Przew. RM Leon Fiołka zapytał z czego wynika wzrost ilości nietrzeźwych kierowców oraz poprosił 
o wyjaśnienie różnicy w ilości takich kierowców w dwóch miejscach w sprawozdaniu.

 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że liczba 37 określa ilość nietrzeźwych sprawców wypadków. 
Ilość nietrzeźwych kierowców jest znacznie wyższa. W zakresie różnicy w liczbach wyjaśnił, że 
liczba 24 dotyczy tylko służby prewencji, natomiast liczba 37 dotyczy całości. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że wizytacja Komisji GMOŚiBP na komendzie zaplanowano na jesień 
tego roku. Dalej zapytał o kwestie obywatelskiego zatrzymania nietrzeźwych kierowców oraz jak 
wygląda sprawa recydywistów gdy chodzi o nietrzeźwych kierowców. 

 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że raciborska komenda promuje działania polegające na 
współdziałaniu z policja gdy chodzi o nietrzeźwych kierowców czy też przestępców oszukujących 
starsze osoby. Uznał, że świadomość społeczeństwa jest w tym zakresie już duża. Dalej w kwestii 
recydywistów, przekazał, że prawo u nas jest tak skonstruowane, że z kolejnym naruszeniem prawa 
środki są coraz ostrzejsze. Wskazał, że coraz to więcej wyroków zawiera dożywotni zakaz 
prowadzenia pojazdów. Dodał, że być może już niebawem pomoże w tym zakresie nowoczesność i 
wyposażanie samochodów w wbudowane na stałe mierniki poziomu alkoholu. 

 Radny Michał Kuliga zapytał o powód wzrostu przestępstw rozbójniczych i w których rejonach 
miasta jest on największy.

 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że trudno jest określić takie jednoznaczne miejsca. Dodał, że 
statystycznie na 10 takich przestępstw, 9 sprawców jest zatrzymywanych.  

 Radny Michał Kuliga zapytał czy miasto nasze można uznać zatem za bezpieczne.
 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że tak.
 Radny Michał Kuliga wskazał na wzrost cudzoziemców urządzających sobie w parku zamkowym w 

okolicach plaży imprezy. 
 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że w tamtym roku głównie w ramach służb dodatkowych były 

kierowane w takie miejsca piesze patrole. Dodał, że jest świadomy tego, że gdy zagęszcza się ilość 
cudzoziemców to mogą pojawiać się problemy. Wskazał, że tych kart stałego pobytu na powiat jest 
już ponad 500. 

 Radny Michał Kuliga wskazując na akcje bezpieczne skrzyżowanie uznał, że więcej służb powinno 
zostać skierowane na przejście dla pieszych na skrzyżowaniu ul. Rudzkiej i ul. Armii Krajowej.

 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że takich miejsc w mieście i powiecie jest o wiele więcej. Dalej 
podkreślił, że przyczyny leżą też po stronie kultury prowadzenia pojazdów, a także w brakach w 

5



infrastrukturze drogowej. 
 Radny Henryk Mainusz zapytał czy rozwiązania na naszych ścieżkach rowerowych są bezpieczne.
 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że system ścieżek rowerowych wymaga rozbudowy, niemniej 

wskazał, że połączenie tych ścieżek w całość, zwłaszcza poprzez skrzyżowania nastręcza kierowcom 
jeszcze dużych problemów. Dalej wskazał, że wypadków nie było za dużo, nie licząc tego tragicznego
w skutkach w Lekartowie.   

 Radny Henryk Mainusz wskazał na zachowanie rowerzystów, którzy dojeżdżając do przejścia dla 
pieszych zeskakują z roweru i od razu wkraczają na przejście zaskakując kierujących pojazdami. 

 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że w przypadku gdy droga rowerowa nie jest wydzielona w 
przejęciu to nie można inaczej jak tylko zejść z roweru. W tym miejscu zaapelował do rowerzystów, 
aby zawsze wcześniej rozejrzeć się wokół. Wskazał, że co roku jest ponad 1000 zdarzeń drogowych , 
czyli średnio na dzień 3 - 4 , co powoduje, że policja nie może być na każdym skrzyżowaniu.   

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała na potrzebę zainstalowania w mieście sygnalizatorów 
wskazujących na potrzebę zmniejszenia prędkości.

 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że takie sygnalizatory działają prewencyjnie i w zasadzie w 
każdym miejscu byłyby oczekiwane. Dalej wskazał, że sygnalizatory można ustawiać za zgodą 
zarządcy drogi. Uznał, że gdy miasto określi ile takich sygnalizatorów chce zakupić to policja wskaże 
najbardziej odpowiednie dla nich miejsca.  

 Radna Ludmiła Nowacka  zapytała czy policję dotyka również brak kadr.
 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że poprzedni roku zakończono z brakiem 12 wakatów. Dalej 

wskazał, że program naboru prowadzi komenda wojewódzka. Od początku roku przyjęto 4 osoby, 
niemniej służbę takie osoby zwykle mogą podjąć dopiero po przeszkoleniu, które trwa zwykle 8 
miesięcy. Uznał, że w Raciborzu nie wygląda to gorzej niż w innych komendach na Śląsku. Dodał, że 
udało mu się też pozyskać już 3 przeszkolonych funkcjonariuszy.    

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała o liczbę emerytów kończących służbę. 
 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że w roku jest to 6 -7 osób.
 Radny Michał Szukalski zapytał o możliwość zwiększenia kontroli trzeźwości w weekendy w 

miejscach gdzie zlokalizowane są dyskoteki i kluby. 
 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że największa skuteczność jest przeważnie rano. Naturalnym też

jest, że patrole prowadzą swoje działania w okolicach klubów i dyskotek. 
 Radny Michał Szukalski nawiązał do wypadku gdzie młodzi ludzie wracali z dyskoteki w klubie 

Magic.
 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że to miejsce i droga DK 45 też jest patrolowane. 
 Radna Magdalena Kusy zapytała o kwestie bezpieczeństwa szkół gdy chodzi o dopalacze i narkotyki. 

Po drugie wskazała, że teraz chyba już rzadko policja wysyłana jest do kierowania ruchem.
 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że współpraca że szkołami wygląda bardzo dobrze, poza ty 

policja jest teraz wyposażona w coraz to lepsze środki do wykrywania narkotyków. Dalej w kwestii 
komunikacji to przekazał, że policjanci przede wszystkim są kierowani do obsługi zdarzeń. W kwestii
ul. Rybnickiej wskazał, że przy Auchan jest rondo, a na rondach nie jest możliwe kierowanie ruchem. 
Wskazał, że policja nie jest winna tym korkom, a innej alternatywnej drogi nie ma.  

 Radny Stanisław Borowik zapytał czy budowa kolejnego rodna za mostem zamkowym nie spowoduje
dodatkowych problemów z kierowaniem ruchem w przypadku jakieś zdarzeń na tych ulicach i czy nie
lepiej byłoby zastosować rozwiązanie ze inteligentnymi światłami. 

 Komendant Łukasz Krebs przekazał, że nie jest specjalistą w tym zakresie. Na pewno obecne 
rozwiązanie nie jest najlepsze, Wskazał jednak, że czy będą to światła, czy też rondo problem w tym 
miejscu może nadal występować. Dodał, że inteligentne światła tam nic nie dają w przypadku gdy 
ruch z każdej strony jest napływowy ciągły.   

 Radny Stanisław Borowik wskazał, że pomiędzy obecnym  rondem, a tym które miałoby powstać jest 
tylko most. Zwrócił uwagę, że każda kolizja na Rybnickiej doprowadzi wówczas do całkowitego 
zakorkowania miasta.

 Zastępca Komendanta Placówki Staży Granicznej w Rudzie Śląskiej Tomasz Muszyński przekazał, że
priorytetowym zadaniem placówki w 2018 r. była kontrola legalności pobytu i zatrudnienia 
cudzoziemców. Dalej wskazał, że funkcjonariusze straży granicznej byli też widoczni  na granicy w 
Chałupkach i Gorzyczkach w związku z zabezpieczaniem szczytu granicznego. 
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 Powiatowy Lekarz Weterynarii w Raciborzu Zbigniew Mazur przedstawił radnym informację o 
sytuacji weterynaryjnej związaną ze zwalczaniem chorób zakaźnych zwierząt, nadzorem nad 
bezpieczeństwem żywności pochodzenia zwierzęcego i ochroną zwierząt. Przekazał, że w związku ze 
zdiagnozowaną chorobą zakaźną pszczół przeglądem objęto ponad 800 uli. Drugą chorobą stanowiącą
zagrożenie jest afrykański pomór świń, pomimo tego , że choroba ta u nas jeszcze nie wystąpiła. 
Kolejnym zagrożeniem jest choroba ASF u dzików. W zakresie ochrony zwierząt przytoczył przykład
akcji ratowania 40 psów przetrzymywanych w tragicznych warunkach.    

 Przew. RM Leon Fiołka zapytał czy u pszczelarzy istnieje wystarczająca świadomość zagrożenia 
jakie stanowi zgnilec amerykański oraz czy w tym roku planowany jest kolejny przegląd pasiek.

 Powiatowy Lekarz Zbigniew Mazur przekazał, że pszczelarze mają tego świadomość, niemniej 
zawsze zdarzają się osoby które nie zgłaszają swoich pasiek. Następnie przekazał, że w tym roku 
również zostanie dokonany przegląd pasiek.   

 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Raciborzu Karina Talabska przedstawiła dane  
dotyczące ilości kontroli i wykonanych prób oraz wystawionych decyzji, mandatów i kar. Wśród 
występujących problemów wymieniła wzrost zdarzeń związanych z zażyciem dopalaczy. Wśród 
chorób zakaźnych wskazała na wzrost zapadalności na grypę i zmniejszenie ilości szczepień przeciw 
grypie. Mając to na uwadze przekazała, że pracodawcy powinni rozważyć wprowadzenie szczepień 
dla swych pracowników. Dalej podkreśliła, że choroba WZWA (choroba brudnych rąk) mimo że u 
nas nie ma jeszcze znaczących wzrostów to jednak w województwie i w kraju staje się problemem. 
Następnie wskazała, że kolejnym obszarem badań stacji jest woda. W tym zakresie wskazała na 
potrzebę dbania o infrastrukturę i strefy ujęć oraz stałą wymianę rur.     

 Radna Krystyna Klimaszewska wskazując na duży wzrost zachorowań na WZWA zaproponowała 
zwiększenie profilaktyki i wydawanie przez stację ulotek do rozprowadzenia wśród rodziców. 
Podobnie wskazała na potrzebną profilaktykę gdy chodzi o gruźlicę. 

 Pani Karina Talabska przyznała, że najbardziej szokujące są zachorowania wśród dzieci.
 Przew. RM Leon Fiołka zapytał czy ze strony imigracji zarobkowej z zagranicy należy spodziewać 

się zagrożenia, gdy chodzi o choroby zakaźne. Czy osoby takie są kierowane na badania przez 
pracodawców?. 

 Pani Karina Talabska przekazała, że stacja prowadzi kontrole warunków pracy i opieki medycznej 
sprawowanej przez pracodawców, które nie wykazały niebezpiecznych tendencji. Zwróciła jednak 
uwagę na problem nieszczepionych dzieci takich osób. Wskazała też, że w przypadku kontaktów 
zawodowych z dużą ilością osób warto rozważyć doszczepienie się jedną dawką przeciw odrze. 
Dodała również, że ilość szczepień na odrę, świnkę i różyczkę spadłą wskutek działań ruchów anty 
szczepionkowych. 

 Radny Michał Kuliga zapytał o te 4 przypadki wystąpienia Odry.
 Pani Karina Talabska przekazała, że początkowo był jeden przypadek niezaszczepionego dziecka ale 

później pojawił się przypadek powiązany. Kolejne przypadki nie były już ze sobą powiązane.  
Niemniej podmioty lecznicze, gdzie zdiagnozowano przypadki poważnie podeszły do problemu i 
zaszczepiły osoby kontaktujące się z tymi przypadkami i wdrożyli działania nadzorcze.    

 Radny Michał Kuliga zapytał o procedurę na wypadek niezaszczepienia obowiązkowego dzieci.
 Pani Karina Talabska przekazała, że rozpoczyna się to upomnieniem przypominającym o obowiązku, 

gdy to nie jest skuteczne to informuje się o grożących sankcjach. Następnie przygotowuje się tytuły 
wykonawcze w postaci kar pieniężnych, które wystawia wojewoda. Dla niektórych kara 500 zł nie 
stanowi jednak problemu i dalej nie podejmują szczepienia dziecka.   

 Radny Jarosław Łęski zapytał o substancje kancerogenne na bazie glikosatu, które są ograniczane u 
sąsiadów oraz czy inspekcja sanitarna prowadzi monitoring takich substancji. 

 Pani Karina Talabska przekazała, że nie spotkała się wskazówkami dotyczącymi takich preparatów. 
Dodała, że użycie preparatów kancerogennych jest zgłaszane do inspektora wojewódzkiego. Stacja 
zaś kontroluje czy pracodawcy formalności tych dochowują. 

 Radny Jarosław Łęski zapytał o stan wody na raciborskich pływalniach.   
 Pani Karina Talabska przekazała, że trudno jej mówić o przyczynach, nie mniej wskazała, że 

największa pływania miała problemy nie tyle z wodą w basenach co z wodą w prysznicach. 
Spowodowało to jednak potrzebę czasowego zamknięcia pływalni. W zakresie innych pływali 
wskazała, że SMS nie zawsze na czas zgłasza nieprawidłowości. 
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 Radna Ludmiła Nowacka zapytała o zachorowalność dzieci na ospę.
 Pani Karina Talabska przekazała, że szczepionka na ospę nie jest szczepionką ogólnie refundowaną, 

ale jest refundowana tylko dla dzieci urodzonych z niska masą ciała. Nie ma więc zapewnionej 
prewencji. Dodała, że nieznaczny wzrost liczby wynika z tego, że ospa jest mocno zakaźna.  

 Prezes Zarządu Miejskiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Raciborzu Stefan Kaptur 
przedstawił sytuację związaną z ochotniczymi strażami pożarnymi na terenie miasta. Wskazał, że w 
mieście działają 4 jednostki terenowe na dzielnicach i jedna w zakładzie Henkel Polska, przy czym 3 
jednostki są włączone do krajowego systemu ratowniczo – gaśniczego. W jednostkach tych 
zrzeszonych jest 265 ochotników w tym 35 kobiet. Do zdarzeń może wyjeżdżać 187 strażaków. 
Jednostki te są bardzo dobrze wyposażone, łącznie z samochodami. Niemniej przyznał, że jeden z 
ciężkich samochodów  jest już dość mocno wysłużony.  

 Przew. RM Leon Fiołka podziękował w imieniu wszystkich radnym za społeczną działalność 
wszystkim strażakom OSP. 

5. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz za rok 2018 r.

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że na Komisji 
GMOŚiBP omawiano szczegółowo tą analizę. Materiał zawiera wszystkie elementy wymagane 
przepisami prawa.   

 Radny Michał Kuliga przekazał, że w czasie kampanii Prezydent Miasta m.in. deklarował obniżkę 
opłat za śmieci. W związku z tym, że jest nadwyżka zapytał czy Prezydenta Miasta zamierza obniżyć 
te opłaty.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w związku z tym, że jesteśmy w trakcie roku 
budżetowego to nie przewiduje obniżki.

 Radny Michał Kuliga zapytał co będzie w roku przyszłym.   
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zobaczy jak będą się kształtować finanse gminy. 
 Radny Michał Kuliga przekazał, że w formie interpelacji złoży propozycję zagospodarowania tej 

nadwyżki. 
 Radny Marcin Fica  odnosząc się do danych porównawczych o cenach w innych miastach zapytał czy

ceny te zawierają rozstrzygnięcia z przetargów. Dalej wskazał na konieczność uwzględnienia nowego 
rodzaju bio odpadu tzw. odpadu kuchennego, co też może spowodować minimalne wzrosty kosztów. 

 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka przekazała, że takiej wiedzy nie 
ma, ale na pewno ceny te są cenami aktualnymi. Wiadomo tylko, że Pszów będzie zwiększać stawki. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął przedmiotowy punkt 
obrad.

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak  przedstawiła radnym założenia projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 r. wraz z autopoprawką jak również założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica w kwestii inwestycji prowadzonej na budynku byłej komendy powiatowej policji 
zapytał czy urząd będzie ubiegał się o zwiększenie dofinansowania tej inwestycji. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jeżeli tylko będzie taka możliwość to urząd będzie 
ubiegał się o zwiększenie dofinansowania. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
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głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Krystyna 
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima 

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/80/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok. 

7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Krystyna 
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima 

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/81/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził 15 minutową przerwę. Przerwa od godz. 17:40 do godz. 17:55.

8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Raciborzu.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał o powód wniesienia autopoprawki.
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała przekazał, że wydatek na remont 

silnika samochodu pożarniczego został już dokonany i miasto nie może go już zrefundować. W 
związku z tym konieczna była zmiana sposobu wydatkowania tych środków.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
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przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu z uwzględnieniem autopoprawki. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Zygmunt Kobylak , 
Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , 
Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/82/2019 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/54/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 kwietnia 
2015 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 4 w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/54/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
kwietnia 2015 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 4 w Raciborzu.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Zygmunt Kobylak , 
Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , 
Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/83/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/54/2015 Rady Miasta Racibórz 
z dnia 29 kwietnia 2015 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 4 w Raciborzu.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Rudzkiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu przy ul. Rudzkiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Zygmunt Kobylak , 
Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk 
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Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , 
Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/84/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rudzkiej. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy Poprzecznej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 
prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy Poprzecznej. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Zygmunt Kobylak , 
Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , 
Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/85/2019 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu 
nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Poprzecznej. 

12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu.

 Przew. Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Anna Ronin przekazała, że uchwała ta była przygotowana 
już miesiąc temu, ale wówczas nie udało się dokonać zmiany w porządku sesji. Zwróciła jednocześnie
uwagę, że skargi mają miesięczny termin rozpatrzenia i gdy nie jest on dochowywany to trzeba go 
administracyjnie wydłużać. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Zygmunt Kobylak , 
Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , 
Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 
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Rada podjęła Uchwałę Nr VI/86/2019 w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu. 

13. Uchwała w sprawie podjęcia przez Rząd RP skutecznych działań wpływających na poprawę 
jakości powietrza w Polsce.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Marcin Fica zwrócił uwagę, że gdy chodzi o zapis związany z zakazem handlu paliwami o 
niskiej jakości to takie przepisy już funkcjonują od 2018 roku. Wskazał, że w apelu jest też mowa o 
obniżeniach podatkowych dla paliw ekologicznych, w związku z tym zapytał o możliwość ujęcia w 
tym katalogu również ciepła systemowego. Dalej wskazał na potrzebę uwzględnienia w tym apelu 
wskazówek dla rządu, aby jak najszybciej pomógł rozbudować sieci gazowe i ułatwić mieszkańcom 
podłączenie się do nich. Dalej wskazał, że w zakresie działania programu „Czyste powietrze” wciąż w
Raciborzu brak jest możliwości składania wniosków.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że apel został przygotowany przez klub radnych i jest to 
wzmocnienie głosu innych gmin, który taki apel już podjęły. Wskazała, że jest to walka o czyste 
powietrze dla terenów najbardziej zagrożonych. Dalej wskazała, że niektóre zakazy działają tylko na 
terenie naszego województwa. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że jest to rozporządzenie ministra dla całego kraju.      
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że apel ten wzorowano na apelu Rybnika. Uznała, że zapis 

ten niczemu nie zaszkodzi. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że w rozporządzeniu szczegółowo określono zasady handlu 

dopuszczonymi paliwami.
 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że uchwałę z apelem Rada Miasta Rybnika podjęła w miesiącu 

lutym. W Toszku taki sam apel podjęto w marcu.   
 Radny Henryk Mainusz uznał, że nie ma potrzeby kopiowania błędów poprzedników. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że nie ma całkowitej pewności czy zapis ten jest błędem.
 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) uznał, ze radni chcą poprzeć ten apel, jednakże jeżeli jest tak jak 

przedstawia to radny Marcin Fica to nie ma potrzeby wprowadzania do tego apelu takich zapisów. 
Lepiej więc zrobić przerwę, aby to sprawdzić. 

 Radny Michał Kuliga przekazał, że idea apelu jest dobra. Uznał jednak, że może najpierw jednak 
przyjąć apel do prezydenta miasta, aby ściągnąć do miasta eko doradcę, który pomaga mieszkańcom 
wypełniać wnioski. Dalej wskazał, że w apelu tym brakuje mu zapisów o tym co nasze miasto 
uczyniło w tym zakresie. Po drugie uznał, że w apelu powinno pojawić się zapis o zaostrzeniu norm 
dla pyłów.

 Radny Eugeniusz Wyglenda odnosząc się zapisów apelu  w zakresie kar za wycinanie filtrów DPF 
przekazał, że filtrów takich nie można wycinać i gdy stwierdzi to diagnosta to nie zarejestruje takiego 
samochodu. Uznał więc, że zapis ten wpisano do apelu tylko dla zasady. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) zaproponowała, aby radni zgłosili teraz konkretne 
poprawki tak, aby tego apelu nie odwlekać w czasie. 

 Radny Stanisław Borowik uznał, że nie powinno się tego czynić na szybko. Lepiej, aby służby w 
urzędzie sprawdziły te zapisy bo nic nie stoi na przeszkodzie, aby przyjąć go później. 

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że projekt tego apelu został zaakceptowany przez zespół ds. 
czystego powietrza i uzyskał akceptacje radcy prawnego, więc można założyć, że sprawy formalne 
zostały spełnione. Dalej odnosząc się do sprawy z filtrami DPF przekazał, że mimo obecnych 
przepisów proceder wycinania tych filtrów dalej ma miejsce.    

 Radny Mirosław Lenk uznał, że rada ma szanse przyjąć wspólne stanowisko. Dodrze jednak aby to 
stanowisko rady było spójne i akceptowane przez wszystkich. Dodał, że nie udało się też wcześniej na
ten temat podyskutować na wszystkich komisjach. Wskazał, że takie poprawianie zapisów na sesji 
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może okazać się nieporadne. Zaproponował więc aby temat odłożyć na przyszłą sesję, a w 
międzyczasie spotkać się. Takie spotkanie zaplanował już z szefem zespołu ds. czystego powietrza 
Panem Dawidem Wacławczykiem. Uznał więc, że możliwe jest wspólne stanowisko, a także 
wzmocnienie tego apelu w preambule naszymi osiągnięciami, gdyż doświadczenia miasta są większe 
niż Toszka czy Rybnika. Oczywiście uznał, że większość może zdecydować już dzisiaj, ale nie jest 
pewny czy w tym zakresie będzie to dobre. Co do obecnych przepisów to uznał, że rozporządzenia 
ministra dopuściło prawie wszystko, również miał, który województwo śląskie nie dopuszcza. 
Zaapelował aby dać radnym tydzień na sprecyzowanie poprawnych zapisów. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że zespół  zaopiniował ten apel jednomyślnie,. Dodał, że do prac 
w tym zespole był też zaproszony radny Michał Kuliga ale odmówił w nim udziału.

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że po wczytaniu się w treść rozporządzenia uznała, że jego 
zapisy nie wykluczają zaproponowanych zapisów w apelu.  

 Radny Michał Kuliga (Ad Vocem) przekazał, że świadomie zrezygnował w pracy w tym zespole. 
Wskazał, że zaproszenie można było wystosować do klubu radnych, a wtedy na pewno ktoś inny  
chętnie brałby w nim udział. Co do samego zespołu to radni oczekują na informacje o jego pracach, 
póki co utrzymują kontakt z radnym Józefem Galli, więc komunikacja jest. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przyznała, że z zaproszeniem był to jej błąd. Dalej 
wskazała, że apelu nie trzeba poprawiać, bo tak naprawdę chodzi o sygnał. 

 Radny Michał Kuliga uznał, że w tym co zostało przygotowane nie ma nic złego. Chodzi jednak o to, 
aby nie był to tylko sygnał, ale aby było to skuteczne. Uznał, że przełożenie tego o miesiąc niczemu 
nie przeszkodzi. 

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że najlepszym wyjściem będzie przegłosowanie uchwały. Uznał, że 
inaczej uchwała zostanie odłożona do końca maja. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że wygląda to jakby komuś obiecano przyjęcie tej uchwały dzisiaj. 
 Radny Stanisław Borowik przekazał, że wcześniej zaapelował do radnej Zuzanny Tomaszewskiej, 

aby to przesunąć na następną sesję.
 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że uchwała jest inicjatywą klubu radnych. 
 Przew. RM Leon Fiołka zamknął dyskusję i zarządził głosowanie uchwały. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie podjęcia przez Rząd RP skutecznych działań wpływających na poprawę
powietrza w Polsce. 
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 16, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (6)
Leon Fiołka , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Anna Ronin , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (16)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna 
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Justyna Henek-Wypior

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/87/2019 w sprawie  podjęcia przez Rząd RP skutecznych działań 
wpływających na poprawę powietrza w Polsce. 

14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.
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 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica zapytał czy te wynagrodzenia są wypłacane z budżetu państwa czy z budżetu 
miasta. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że wszystkie wynagradzania są wypłacane z budżetu 
miasta. Wyjaśnił, że uchwała jest podejmowana, gdyż poprzednia została zakwestionowana przez 
nadzór prawny wojewody. Zostały więc w niej dokonane zmiany, ale są one kosmetyczne. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 25
kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Justyna Henek-Wypior

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/88/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem 
prowadzącym jest Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

15. Uchwała w sprawie poparcia starań Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu w 
zakresie uruchomienia jednolitych studiów magisterskich na kierunku Pedagogika przedszkolna i 
wczesnoszkolna.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że powyższy temat na Komisji OKSRiOS przedstawiła dr 
Gabriela Kryk z Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu.  

 Radny Zygmunt Kobylak przekazał, że tradycje wykładania pedagogiki w naszej uczelni sięgają 
1946r. Wskazał, że nadszedł czas, aby na naszej uczelni uruchomiono również jednolite studia 
magisterskie. Dodał, że wpisuje się to w zmiany przepisów, których dokonano w 2018 roku. Wskazał,
że dzięki otwarciu takiego kierunku będzie można wejść w umiędzynarodowienie personelu uczelni. 
Uznał więc, że aby zwiększyć konkurencyjność uczelni Rada powinna poprzeć te starania. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska dodała tylko, że projekt uchwały uzyskał jednogłośne poparcie 
komisji.   

 Radna Ludmiła Nowacka wskazała, że jest to dopiero etap składania wniosku, więc jest to początek 
długiej drogi. Uchwała Rady niezbędna jest więc dla uzyskania jak najszerszego poparcia. 

 Radna Anna Szukalska zapytała kto zwrócił się o to poparcie. 
 Radny Zygmunt Kobylak przekazał, że z wnioskiem zwróciła się dr Gabriela Kryk mając 

pełnomocnictwo  Pani Rektor uczelni. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) wskazała, że list referencyjny jest załącznikiem do 

przedmiotowej uchwały.
 Radny Piotr Klima zapytał o możliwość poszerzenia wniosku o kolejne kierunki.    
 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że co do zasady lepiej jest gdy oferta jest szersza, niemniej w 

tym przypadku ustawowy wymóg nakazuje najpierw ubiegać się o drugi stopień pedagogiki jako 
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przedłużenie tego co jest już na licencjacie. Nie przeszkadza to jednak uczelni otwierać nowe kierunki
licencjatu.  

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) zapytał czy w takim przypadku osoby, które uzyskały już tytuł 
licencjata będą mogły uzyskać tytuł magistra. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że na komisji dyskutowano też o innych 
kierunkach. Podkreślano jednak, że w tym okresie przejściowym uczelnia chce wykorzystać szansę z 
tym kierunkiem. Dalej przekazała, że nie na wszystkie pytania  jest wstanie odpowiedzieć.  

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że nic nie staje na przeszkodzie, aby uczelnia w kolejnych latach 
wystąpiła o inne kierunki. Następnie zarządził głosowanie uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie poparcia starań Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu 
w zakresie uruchomienia jednolitych studiów magisterskich na kierunku Pedagogika przedszkolna i 
wczesnoszkolna.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Justyna Henek-Wypior

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/89/2019 w sprawie poparcia starań Państwowej Wyższej Szkoły 
Zawodowej w Raciborzu w zakresie uruchomienia jednolitych studiów magisterskich na kierunku 
Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna.

16. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 18 w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 18 w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (1)
Mirosław Lenk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Michał Kuliga , Paweł Rycka 
NIEOBECNI (1)
Justyna Henek-Wypior

Rada podjęła Uchwałę Nr VI/90/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej 
Nr 18 w Raciborzu. 
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17. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka na wstępie tego punktu przedstawił kilka informacji:
1) poinformował o wysłanych zaproszeniach na uroczystości Święta Konstytucji 3 Maja,
2) poinformował o zbliżającym się terminie złożenia oświadczeń majątkowych,
3) odnosząc się do apelu radnych przedstawionego na początku sesji uznał, że stara się traktować 

wszystkich radnych równomiernie. Dalej wyjaśnił, że nie zaproszono na dzisiejszą sesję prezesa 
PRD dlatego, że sesja dzisiejsza była zdominowana tematem bezpieczeństwa, który jak się 
okazało zajął Radzie blisko 2,5 godz. Uznał, że termin majowy jest lepszym terminem, gdyż 
będzie można przy okazji już ocenić kondycję finansową spółki. Podkreślił, że wcześniej mówił o 
kolejnej sesji, tym razem wskazuje konkretnie majową sesję. Dalej wyjaśnił, że radny Paweł 
Rycka miał zaraz po sesji złożyć interpelację na piśmie, jednakże tą interpelację złożył dopiero 10
kwietnia.

 Paweł Rycka (Ad Vocem) przekazał, że o tym że prezes PRD będzie w maju to wiedziano już w 
styczniu gdy ustalano plan pracy na 2019 rok. Dalej przekazał, że na sesji marcowej co jest zapisane 
w protokole Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że prezes PRD będzie mógł przedstawić informację 
na następnej sesji. Dalej wyjaśnił, że na ostatniej sesji zadał krótkie pytanie Prezydentowi Miasta. 
Kiedy?  Prezydent Miasta odpowiedział wówczas, że odpowie na piśmie. Czekał więc dwa tygodnie i 
gdy nie otrzymał odpowiedzi złożył interpelację na piśmie. Dodał, że dzisiaj mija termin 14 dni i 
przed sesją uzyskał informację, że dzisiaj odpowiedź pisemną uzyska. Na tą chwilę tej odpowiedzi 
jeszcze nie ma. Dalej wyjaśnił, że radnym nie chodzi o przepytywanie prezesa PRD i rozumieją, że  
harmonogram może się przeciągnąć. Dodatkowo wyjaśnił, że gdy pierwszy raz był głosowany 
wniosek to był za pozostawieniem tego przedsiębiorstwa w granicach administracyjnych miasta bo 
uważał, że przedsiębiorstwo to jest nam potrzebne i pracują tam też ludzie. Dalej przekazał, że 
później pojawiła się możliwość przeniesienia tego przedsiębiorstwa poza granice administracyjne 
miasta. Dodał, że nie było by tych wszystkich pytań gdyby nie stwierdzenia Prezydenta Miasta 
Dariusza Polowego, że dopóki on nie został prezydentem to nic w tej sprawie nie było zrobione. 
Uznał, że według niego jest to nieprawda. Czeka więc na odpowiedź na interpelację. Dalej 
przytaczając wypowiedź Prezydenta Miasta Dariusza Polowego z czasów kompanii wyborczej oraz , 
przyjmując do wiadomości to, że Prezydent Miasta spotyka się z tą grupą mieszkańców, oczekiwałby 
jednak tego, że Prezydent Miasta będąc reprezentantem mieszkańców całego miasta i normalnie też 
powie, że mimo prowadzonych działań nastąpiły problemy, będzie się jednak to kontynuować, a 
otaczarnię przeniesie się za rok. Dodał, że ze strony radnych nie ma złej woli ale nie może słuchać, że
nic do tej pory nie zostało zrobione. Wskazał, że w marcu 2018 r. prezes PRD przedstawił radnym 4 
warianty i wówczas rada wybrała ten jego zdaniem najlepszy dla naszego miasta, aby przenieść 
otaczarnię. Wskazał, że wyznaczony wówczas termin roku już minął. Nie rozumie dlaczego nie 
przekazuje się radnym informacji.         

 Radny Piotr Klima przekazał informacje na temat planowanych wizytacji jednostek i instytucji 
ustalonych dla Komisji GMOŚiBP, które będą odbywać się zwykle w drugi poniedziałek miesiąca.   
W maju planowana jest - straż pożarna, w czerwcu – winiarnia, w sierpniu – zbiornik Racibórz, we 
wrześniu – otaczarnia, w październiku – policja, w listopadzie – zakład wodociągów.    

 Radny Stanisław Borowik zaapelował do Przew. RM, aby kierował się dobrym wizerunkiem tej 
Rady, a nie powielaniem rozwiązań z innych gmin.

 Przew, RM Leon Fiołka (Ad Vocem) przekazał tylko, że można było głosować przeciw.    
 Radny Marcin Fica zapytał czy coś wiadomo o przygotowywanym strajku pracowników socjalnych w

naszym mieście. Czy ktoś z urzędu miasta będzie uczestniczył w spotkaniu na temat oświaty na 
Stadionie Narodowym na zaproszenie premiera. Dalej zgłosił potrzebę poprawienia kostki na Rynku 
oraz na połatanie dziur w asfalcie na połączeniu ul Browarnej i Wojska Polskiego. Następnie poruszył
temat korespondencji dr Marka Labusa w zakresie zgłoszonych nieprawidłowości przy konkursie na 
dyrektora RCRON.   

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała o czy nadal będzie funkcjonowała współpraca z dzielnicą 
Budapesztu - Zuglo na płaszczyźnie edukacji i czy nie byłoby dobrze, aby tą współpracę rozszerzyć 
na kulturę i sport, a może i gospodarkę. Dalej wskazała na możliwość składania projektów do MEN, 
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na środki na  stołówki szkolne i gabinety pielęgniarek. Następnie poprosiła o bliższe informacje na 
temat możliwości wykorzystania turystycznego budowanego zbiornika Racibórz.   

 Radna Magdalena Kusy przedstawiła informacje o złożeniu dwóch interpelacji. Jednej dotyczącej 
uruchomienia bezpośredniego połączenia autobusu komunikacji miejskiej pomiędzy dzielnicami 
Obora i Płonia. Drugą, aby przy okazji rewitalizacji ścieżki prowadzącej z parkingu przy Arboretum 
do stawów i zaczarowanego ogrodu zadbać o bardziej estetyczne wejście na tą ścieżkę.   

 Radny Michał Kuliga odczytał stanowisko Klubu Radnych Razem dla Raciborza wobec braku działań
Prezydenta Miasta i Wydziału EKiS w zakresie zapewnienia opieki uczniom raciborskich szkół w 
okresie protestu nauczycieli – zał. Nr 6 do protokołu. Następnie wskazał, że można było w tym 
zakresie usiąść do rozmów ze studentami i z klubami sportowymi. W tym miejscu polecił kontakt z 
rzecznikiem prasowym Urzędu Miasta Sosnowiec, gdzie udało się to zorganizować. Następnie 
wracając do sprawy konkursu na stanowisko Naczelnika EKiS przekazał, że miało być przejrzyście, a 
konkurs pokazał, że jest całkowicie odwrotnie. Dodał, że uzyskana odpowiedź na interpelację jest dla 
niego nie do końca satysfakcjonująca i w związku z tym składa kolejną interpelację w tej sprawie.   

 Radny Henryk Mainusz zwrócił się z apelem aby rozważyć możliwość uruchomienia w przedszkolu 
na Ocicach 4 oddziału. Wskazał, że pozostało tam 19 oczekujących na przyjęcie dzieci. Z wstępnych 
szacunków przekazał, że przygotowanie dodatkowej sali w przedszkolu to koszy 25 tys. zł.   

 Radny Michał Szukalski zgłosił problem z brakiem oświetlenia parku zamkowego.  
 Radny Piotr Klima wskazał na potrzebę ponownego uruchomienia ogródka Św. Rodziny działającego 

naprzeciwko Kościoła p.w. Matki Bożej. 
 Przew, RM Leon Fiołka wracając do sprawy zaproszenia prezesa PRD przekazał, że miesiąc temu 

mówił o następnej sesji, a nie konkretnie o sesji kwietniowej. Po drugie przekazał, że Prezydent 
Miasta odpowiada pisemnie na pisemne interpelacje, a złożenie tej interpelacji na piśmie nastąpiło 
dopiero 10 kwietnia. Dalej podkreślił, że stanowiska rady, to w październiku i to w marcu były tylko 
wnioskami. Nie były to uchwały rady. Dodał, że w październiku radny Paweł Rycka głosował za 
pozostawieniem otaczarni, w marcu jednak zmienił stanowisko i głosował już za wyprowadzeniem 
otaczarni z miasta.  

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) przekazał, że za pierwszym razem głosował za pozostawieniem 
otaczarni gdyż wówczas nie było żadnej alternatywy dla uratowania przedsiębiorstwa. Dalej 
ponownie wskazał na słowa zapisane w protokole sesji gdzie Przew. RM mówił o zaproszeniu prezesa
na następną sesję, Uznał, że dla niego słowa o następnej sesji wypowiedziane w marcu, oznaczają 
sesje w kwietniu. Dalej zapytał czy te głosowane przez radę wnioski są nieważne. Podkreślił również,
że mając doświadczenie zasiadania w radzie po dwóch stronach może mówić otwarcie. Niemniej 
wskazał, że dalej nie wie co będzie z tym przedsiębiorstwem. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że odpowiedź na interpelacje radny Paweł Rycka otrzyma jeszcze 
dzisiaj, natomiast szerszą informacje od prezesa usłyszy w maju.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że o tym wiedziano już w styczniu, gdyż na maj zakłada się analizę 
spółek. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że plan pracy na maj zakłada tylko sprawozdanie z działalności 
Straży Miejskiej i Raport z realizacji dokumentu operacyjnego,    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy ustnie odniósł się do następujących spraw:
1) w zakresie pracowników niepedagogicznych przekazał, że aktualnie urząd jest na etapie 

aktualizacji ponad zakładowego układu zbiorowego,
2) w zakresie „okrągłego stołu oświaty” to żadnego zaproszenia urząd nie otrzymał i nikt tam się nie 

wybiera,
3) w zakresie współpracy z dzielnicą Budapesztu – Zuglo to układa się ona bardzo dobrze, najlepiej 

gdy chodzi o przedszkola. Dodał, że jest zaproszenie do odwiedzin, więc zapewne będą próby 
poszerzenia współpracy,

4) w zakresie projektów w MEN podziękował za przypomnienie. Dodał, że sprawdzi to w wydziale,
5) w zakresie zbiornika Racibórz przekazał, że miasto nie ma za wiele ruchów. Dodał, że obowiązuje

tam trwałość projektu. Niemniej prace projektowe, aby zmienić zbiornik na mokry mogą trwać, 
ale żadnej łopaty w tym okresie w tym celu nie będzie można wbić.

6) w zakresie strajku w szkołach przekazał, że w dniu dzisiejszym do szkół przyszło 110 dzieci, dla 
porównania nauczycieli było 91. Dodał, że opiekę w szkołach jesteśmy wstanie zapewnić dla 

17



ponad 2000 dzieci. Nie ma więc potrzeby organizować gdzieś dodatkowych zajęć,
7) w zakresie przedszkola na Ocicach  przekazał, że sprawdzi ta sprawę. Faktem jest, że na dzień 

dzisiejszy są tam zgłoszone dodatkowe dzieci.         
 Radny Marcin Fica przekazał, że pytał o sygnały dotyczące strajku pracowników socjalnych.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że o tym nic nie wie.  

18. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął VI sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 19:34. 

                                                                               Przewodniczący Rady 

                                                                           Leon Fiołka

Przygotował: 

Leszek Jureczko
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